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Florin Cîtu: Comisia Europeana va accepta traiectoria de reducere a deficitului.

Vom reveni sub 3% în 2022

Din discutiile purtate cu Comisia Europeana, executivul comunitar va accepta traiectoria graduala de

reducere a deficitului bugetar propusa de România în strategia fiscal-bugetara 2020-2022, a declarat,

miercuri seara, Florin Cîtu, ministrul interimar al Finantelor. 

„Procedura presupune ca România sa prezinte o serie de masuri de corectare a deficitului sub 3%. Va fi o decizie

luata în martie, iar pâna în septembrie trebuie sa prezentam aceste masuri. În strategia fiscal-bugetara am aratat ca

România aduce deficitul bugetar pe ESA sub 3% în 2022. Acesta este obiectivul meu de a convinge Comisia

Europeana ca mai repede de atât nu se poate fara un cost major pentru economie. Din semnalele pe care le am, din

discutiile pe care le am cu Comisia Europeana, Comisia Europeana va accepta aceasta traiectorie a noastra,

gradual, de reducere a deficitului. Ceea ce înseamna, defapt, o reducere a stimulului fiscal din economie, gradual.

Nu sa apasam pe pedala dintr-odata sa aruncam, sa dam cu economia de gard", a spus Florin Cîtu, la Realitatea

Plus.

Ministrul a precizat ca Guvernul va apasa usor pe pedala de frâna în urmatorii doi ani si ca este de parere ca are

toate argumentele necesare pentru a convinge Comisia Europeana sa accepte acest calendar de reducere graduala a

deficitului.

„Faptul ca am venit din primul moment si am prezentat transparent situatia, era a doua sau a treia zi de mandat, au

vazut care e situatia reala. Vom gasi solutiile sa reducem deficitul în perioada urmatoare. Sunt solutiile noastre pe

care ei le vor accepta în viitor si veti vedea dupa aceea ca si Consiliul Fiscal îsi va schimba opinia. Eu cred ca în

urmatoarea perioada, deficitele estimate si de Comisia Europeana si de Consiliul Fiscal se vor apropia mai mult ca

cifra de ceea ce estimam noi fata de ceea ce estimeaza ei în acest moment", a afirmat Florin Cîtu.

În opinia sa asupra Legii Bugetului pe 2020, Consiliul Fiscal estimeaza un deficit bugetar de 4,6-4,8% din PIB

pentru acest an, peste deficitul de 3,6% estimat în buget.

Ministrul interimar al Finantelor a mai anuntat ca are patru proiecte de informatizare a ANAF care vor fi duse la

capat în acest an.

„În urmatoarele doua saptamâni vom aproba si hotarârea de guvern pentru reorganizarea ANAF si vom avea un

ANAF mai transparent, profesionist si corect. Aceasta reforma a fost vazuta si de alti experti externi si este directia

corecta pentru o institutie fiscala moderna. (…) Am patru proiecte de informatizare pentru ANAF pe care le voi

duce la capat în acest an. ANAF va deveni în 2020 un alt ANAF. Va fi informatizat, se vor lega casele de marcat la

sistemul ANAF", a mai spus Cîtu.
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